Урок английского языка в 4 классе

Тема урока: Мир сказок. 
Цель: развитие языковой компетентности учащихся.

Задачи:

Образовательные: Совершенствование навыков чтения и умения читать с целью извлечения конкретной информации; развитие речевого умения: монологическая и диалогическая формы общения.

Развивающие: Развитие способностей к догадке по аналогии с родным языком, по картинке, по контексту; развитие у учащихся межкультурной компетенции; развитие внимания, памяти, воображения, творческих способностей.

Воспитательные: Воспитание интереса к культуре других стран, желания расширять кругозор, способности представлять собственную культуру, повысить мотивацию к обучению английскому языку.

Оборудование: учебник «Spotlight4», магнитофон, телевизор, CD, DVD.
Ход урока.

1. Организационный момент.

	Учитель:

Good afternoon, boys and girls! 

Today we are going to read, to play, to watch and to listen to Russian and British fairy tales.
	


2. Warming- up.

(для настройки учащихся на тему урока используются названия известных сказок).

	Учитель: Please, remind me the names of the most famous fairy tales.
Thank you, well done!

As you know the fairy tales begin like this: Once upon a time there was or were lived…

1. So listen to the beginnings of the fairy tales and guess their names. 

1. Once upon a time there  lived a man and a woman. The man had a lovely daughter who cooked and cleaned all day. And the woman had two unkind daughters. They didn’t work at all…

2. Once upon a time there was a very fast hare and a very slow tortoise…

3. Once upon a time there lived an old man and an old woman. And they had a nice hen and its name was Ryaba…

4. Once upon a time there in the wood lived three bears: mummy Bear, daddy Bear and baby Bear…

Very well! Thank you!


	Учащиеся: Cinderella, Sleeping Beauty, The Ugly Duckling, Goldilocks and the Three Bears, The Hare and The Tortoise, Snow White, The Town Mouse and The Country Mouse.

(на доске вывешиваются названия сказок)

Cinderella.

The Hare and The Tortoise.

Ryaba the Hen.

Goldilocks and the Three Bears.


3. Просмотр мультфильма.
	Учитель: Тhank you very much and now let’s watch cartoon.
	Просмотр мультфильма «The hare and the tortoise»


4. Работа над сказкой  «The hare and the tortoise».
Open your books on page 90. Listen to the text, then we will read it. But first repeat new words: (на доске слова) fast hare, slow tortoise, jump, pass, race, rest, winner.   (2 раза: 1 раз все вместе, а затем через наушники)

Now, let’s read this text. 

Good for you, and now let’s translate this text. 
5. Физкультминутка.
Let’s have a rest, children. Let’s do some exercises.
6. - Now, let’s do ex. 2 p. 91. Read and put H for hare and T for tortoise.
Read the text again and find the sentences: 

1.Однажды жил очень быстрый заяц и очень медленная черепаха. 

2.Заяц всегда смеялся над черепахой, потому что она была такой медлительной. 
3.Был солнечный день и зайцу было очень жарко. 

4. Вдруг заяц открыл глаза и посмотрел вокруг, он увидел черепаху на финише. 

5. Черепаха стала победителем. 

7. Чтение отрывков из русских народных сказок.
	Учитель: Open your books on page 147. Here you can see some extracts from Russian fairy tales. Let’s read them and match the pictures and the tales. But first repeat new words: (на доске слова) tsar, Ivan Tsarevich, Firebird, the Grey Wolf, the Magic Wild Geese, daughter Alenushka, son Ivanushka

So, picture letter A: What tale is it? And letter B?
	Учащиеся читают сказки друг за другом.

The Wild Geese.

Ivan Tsarevich and the Grey Wolf.


8. Завершение урока.
Учитель: So our lesson is over but first write down your home task:

Прочитать с. 90-91
Thank you for your excellent work and Good Bye!

